

Statistics
CanadaStatistique
Canada

service bulletin

Aviation
statistics
centre

Produced by the Aviation Statistics Centre, Transportation and Communications Division, Statistics Canada, on behalf of the Ministry of Transport and the Canadian Transport Commission

STATISTICS CANADA STATISTIQUE CANADA

AUG 13 1975

LIBRARY BIBLIOTHÈQUE

Vol. 7, No. 40
ASC-SB-4-13

Civil Aviation - March 1975

Operations of Transcontinental and Regional Air Carriers

This service bulletin presents preliminary data on the operations and finances of the seven major Canadian scheduled airlines.

The publication "Transcontinental and regional air carrier operations" catalogue no. 51-001 contains complete monthly and year-to-date statistical data.

During the month of March 1975, passenger traffic in terms of passenger-miles for all services totalled 1,531.6 million. This is a 4.6% increase over the 1,464.2 million recorded in the same month of 1974. However, non-passenger traffic measured in goods ton-miles for all services declined from 43.9 million in March 1974 to 42.7 million in March of the current year.

These same seven air carriers reported total operating revenues of 123.8 million dollars in March 1975. Total operating expenses of 118.2 million dollars were incurred during the same month. As a result, an operating income of 5.7 million dollars was reported in the month. During the same month of 1974, these carriers showed an operating income of 10.4 million dollars.

Please direct all enquiries concerning this material to Mr. J. Bekooy or Mr. G. Wilson, Aviation Statistics Centre, telephone, (613) 995-9894.

bulletin de service

Centre
des statistiques
de l'aviation

Rédigé par le Centre des statistiques de l'aviation, Division des transports et des communications, Statistique Canada, pour le Ministère des Transports et la Commission canadienne des transports

July 1975 Juillet

Aviation civile - Mars 1975

Exploitation des transporteurs aériens transcontinentaux et régionaux

Ce bulletin de service présente les données provisoires sur l'exploitation et l'état financier des sept principaux transporteurs aériens à horaire fixe du Canada.

La publication intitulée "Opérations des transporteurs aériens transcontinentaux et régionaux", numéro 51-001 au catalogue renferme toute la statistique mensuelle ainsi que les chiffres cumulatifs pour l'année en cours.

Le trafic des passagers, exprimé en passagers-milles pour tous les services, s'est chiffré à 1,531.6 millions en mars 1975, soit une hausse de 4.6% au regard des 1,464.2 millions enregistrés pour le même mois de 1974. Le trafic des marchandises, calculé en tonnes-milles pour tous les services a toutefois diminué de 43.9 millions qu'il était en mars 1974 pour s'établir à 42.7 millions en mars de l'année en cours.

Les recettes totales d'exploitation ont totalisé 123.8 millions de dollars en mars 1975 pour les mêmes sept transporteurs aériens tandis que les dépenses totales d'exploitation se chiffraient à 118.2 millions de dollars durant le même mois. C'est donc dire qu'il y a eu gain de l'ordre de 5.7 millions de dollars au chapitre du revenu d'exploitation pour le mois en cause comparativement à un gain de 10.4 millions de dollars pour le même mois un an plus tôt.

Prière de diriger toute demande de renseignements concernant les données de ce bulletin, au soin de M. J. Bekooy ou M. G. Wilson, au Centre des statistiques de l'aviation, en signalant (613) 995-9894.

1010552280

Operations of Transcontinental and Regional Air Carriers
Preliminary Data

Exploitation des transporteurs transcontinentaux et régionaux
Résultats provisoires
March 1975 Mars

	March 1975 Mars						% change — Variation en % 1975 cum. V's 1974 cum.	
	Air Canada	CP Air	Five regional carriers(1)		Total(2)	March — Mars 1974 Total	Jan.-March — Janv.-Mars 1975 Total	
			Cinq transporteurs régionaux(1)	(Thousands — En milliers)				
Operating Statistics:								
Unit Toll								
Passengers	885	207	296	1,388	1,399	3,850	3,823	+ 0.7
Passenger-miles	850,851	347,505	89,212	1,287,568	1,258,001	3,516,216	3,358,488	+ 4.7
Passenger ton-miles	85,085	34,751	8,921	128,757	125,800	351,621	335,849	+ 4.7
Goods ton-miles (freight, express, excess baggage) ..	21,161	6,524	2,307	29,992	32,794	83,036	90,493	+ 8.2
Mail ton-miles	3,401	1,320	318	5,039	5,152	15,658	14,780	+ 5.9
Total ton-miles	109,647	42,595	11,546	163,788	163,746	450,315	441,122	+ 2.1
Charter								
Passengers	38	3	94	135	126	316	275	+ 14.9
Passenger-miles	63,384	7,708	172,933	244,025	206,155	572,936	474,590	+ 20.7
Passenger ton-miles	6,338	771	17,293	24,402	20,616	57,293	47,459	+ 20.7
Goods ton-miles	761	—	6,913	7,674	5,973	18,372	11,855	+ 55.0
Total ton-miles	7,099	771	24,206	32,076	26,589	75,665	59,314	+ 27.6
Fuel Consumption:								
Turbo fuel Gal.	34,120	13,070	10,202	57,392	58,749	163,171	157,363	+ 3.7
Turbo fuel \$	12,478	5,554	4,569	22,601	15,988	64,286	44,332	+ 45.0
Gasoline Gal.	—	—	57	57	89	172	290	- 40.7
Gasoline \$	—	—	63	63	44	188	147	+ 27.9
Employment:								
Average No. of employees ...	20.9	7.8	5.2	33.9	32.4	34.1	32.3	+ 5.6
Salaries and wages \$	26,301	8,691	6,141	41,133	34,126	122,295	101,012	+ 21.1
Statement of Income:								
Operating Revenues	76,047	25,582	22,205	123,834	108,112	337,394	280,867	+ 20.1
Operating Expenses	71,374	26,230	20,546	118,150	97,682	343,802	281,158	+ 22.3
Operating Income (Loss —) ...	4,673	- 648	1,659	5,684	10,430	- 6,408	- 291	
Reported Net Income (Loss —) after taxes	- 159	- 911	979	- 91	2,691	- 13,046	- 7,337	
Exploitation:								
Carburant pour turbomoteurs Gal.								
Carburant pour turbomoteurs \$								
Essence Gal.								
Essence \$								
Consommation de carburant:								
Carburant pour turbomoteurs Gal.								
Carburant pour turbomoteurs \$								
Essence Gal.								
Essence \$								
Employ:								
Nombre moyen d'employés								
Traitements et salaires \$								
Etat du revenu:								
Recettes d'exploitation								
Dépenses d'exploitation								
Revenu (perte —) d'exploitation								
Revenu net déclaré (perte —) après impôts								

(1) Eastern Provincial Airways, Nordair, Pacific Western Airlines, Quebecair and Transair. — Eastern Provincial Airways, Nordair, Pacific Western Airlines, Québecair et Transair.

(2) Operations of the seven carriers represented in total normally account for more than 85% of the revenues and expenses of the Canadian air transport industry. — Ces sept compagnies enregistrent habituellement plus que 85% de toutes les recettes et dépenses d'exploitation de l'industrie des transports aériens au Canada.

— Nil or zero. Néant ou zéro.

-- Too small to be expressed. Chiffre infime.

Note: Monthly figures are subject to adjustments made by the air carriers in their financial statements.

Note: Les données mensuelles sont sujettes à changement en raison des ajustements faits par les transporteurs aériens dans leurs états financiers.